
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 26 

 
от редовно заседание, състояло се на 02.05.2000 г. 

 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Александър Иванов, Валентина Радинска, 
Димитър Коруджиев, Ивайло Петров, Светлана Божилова.  
 
ОТСЪСТВАЛИ: - доц. Георги Лозанов; 

- Иван Драганов; 
- Йосиф Сърчаджиев. 
    

ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Лицензиране; 
2. Доклад от Анета Милкова; 
3. Наредба за конкурс за ефирно радио; 
4. Разни. 
 
Начало на заседанието 11.10 ч., водено от Александър Томов – председател на 
Националния съвет за радио и телевизия.  
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
Г-жа Божилова информира за проведената среща с представители на “Ринг СВ” АД, 
на която освен нея са присъствали доц. Лозанов, доц. Огнянова, Борислав Шабански 
и юристите на Съвета. Живко Иванов, акционер в “Ринг СВ”, е поел ангажимент 
предметът на дейност на “Ринг СВ” АД, както и на други дружества, в които имат 
участие съдружниците, чрез съдебна регистрация да  бъде съобразен с изискванията 
на ЗРТ, като бъдат заличени всички дейности характерни за рекламна агенция. От 
името на Съвета, г-жа Божилова ги е помолила да бъдат предоставени и всички 
документи, удостоверяващи притежанието на права за излъчване и предоставяне за 
излъчване на спортни събития и регламентиращи взаимоотношенията между “Ринг 
СВ”, С.В. – РСА – България”, “S.V. – RSA - Хамбург” и УФА. Г-жа Божилова каза, 
че на предстоящата кръгла маса ще запознае всички с протокола на Европейската 
конвенция и условията за определяне на списъците за значими национални и 
спортни събития, тъй като изключителните права за тяхното излъчване са с най-
скъпото рекламно време. От 1 октомври тези списъци ще се изготвят от 
регулаторните органи, които ще имат и решаваща роля при договарянето и 
предоставяне на изключителни права за разпространение. Г-жа Божилова настоя да 
бъде направена проверка на предмета на дейност за “Болкан нюз корпорейшън”, 
“ТV – 2” и “Бродкастинг Сървисиз” за евентуална връзка с рекламни агенции, като 
уточни, че става дума за юридически лица, регистрирани в България и техни 
представители. 
Според г-н Иванов такава проверка не влиза в правомощията на Съвета. 
Операторите могат да заличат агентство, посредничество и комисионерство от 
предмета си на дейност. Това е само формално изискване на закона, където няма 
дефиниция на медиа-шоп, няма забрана за свързани лица. Това е произволно 
тълкуване на ЗРТ и Съветът си превишава правата. Рекламна дейност е едно широко 
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понятие с много нюанси и аспекти и според ЗРТ няма забранителна норма. 
Необходимо е това понятие да се дефинира. 
Г-жа Божилова смята, че Съветът трябва да създава стандарти и принципи, а не да 
се хваща за редакция и тълкуване на ЗРТ, или да търси вратички в закона за 
отделните случай.   
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладна записка от Борислав 
Шабански:  
С вх. № 08-01-104 от 28.04.2000 год. управителят на “Елит медия – България” ООД 
представи актуализиран вариант на кандидатурата на “Канал 3” за издаване на 
програмна лицензия за осъществяване на телевизионна дейност като търговски 
оператор, национално разпространение на програмата. Посоченото юридическо 
лице не се явява правоприемник на заявленията подадени с вх. № в ДКД 04-09-1992, 
93 и 94 от март 1999 год. Искането за издаване на програмни лицензии на името на 
“Елит медия – България” ООД, е представено във връзка с изискванията на Съвета 
по чл. 105 на ЗРТ, спрямо кандидатурите от името на “Елит Медия” АД (за което 
съществува кореспонденция в архива на Съвета) Все още не са представени 
кандидатури за останалите свои две програми: монотематичен профил  - филмов и 
музикален – фолк. 
С вх. № 08-01-105 от 28.04.2000 год. председателят на Съвета на директорите на 
“Юниън телевижън” АД представи допълнителна информация – промяна на 
акционерите - по смисъла на чл. 105 относно кандидатурата за програмен лиценз. 
Борислав Шабански припомни, че има постъпила актуализирана информация по 
смисъла на чл. 105 на ЗРТ от оператори, кандидатстващи за многорегионално или 
национално разпространение на телевизионни програма, по която трябва да се даде 
правно мнение. 
Националният съвет за радио и телевизия реши да бъде възложено на юристите от 
Съвета да се запознаят с документите и да докладват на следващо заседание. 
 
ПО ТОЧКА ”ВТОРА”: 
 
Анета Милкова представи справка за съставените от НСРТ актове за 
административни нарушения за периода от 01.06.1999 год. – 02.05.2000 год. и  за 
дейността на отдел “Мониторинг” за периода от 21.04. – 27.04.2000 год. – двете 
докладни са приложени към протокола. 
 
 
 
 
 
ПО ТОЧКА “ТРЕТА”: 
 
Г-н Иванов пое ангажимента да напише мотивите към наредбата по чл. 116 на ЗРТ, 
за да бъде изпратена за разглеждане от Министерски съвет. Националният съвет за 
радио и телевизия ще започне процедурата по лицензиране на ефирни 
радиопраграми чрез конкурс с кандидатите за  разпространение на територията на 
град София. 
 
ПО ТОЧКА “ЧЕТВЪРТА”: 
 
Националният съвет за радио и телевизия се запозна с писмо вх. № 13-00-05 от 
Георги Кузмов, президент на Фондация “Телевизионен свят”, с което се обръща към 
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НСРТ  за съдействие пред БНТ за отразяване на “Международни медийни прояви в 
Албена”, както и молба “Медийни Събития Албена” да бъде включено в списъка на 
обществено значими културни събития. (Писмото е приложено към протокола.) 
Г-жа Божилова пое ангажимент да отговори на писмото. 
Националният съвет за радио и телевизия разгледа писмо с вх. № 01-04-01 от група 
народни представители, приложено към протокола. Г-жа Божилова пое ангажимент 
да изготви отговора. 
По писма с вх. № 13-00-04 от Стефан Илиев, председател на Съюза на артистите в 
България, НСРТ реши да изчака мнението на Лиляна Попова, генерален директор на 
БНТ по възникналите спорни въпроси. 
Националният съвет за радио и телевизия възложи на г-жа Радинска доклад за 
културната политика и евроинтеграцията по БНТ. 
Г-н Иванов постави въпроса - какво развитие има по отношение участието на НСРТ 
в Оперативното бюро по масмедии?  
Г-н Томов поясни, че след проведените срещи с г-н Стоян Райчевски, председател 
на Комисията по култура и медии към 38-то Народно събрание и г-н Антони 
Славински, министър на транспорта и съобщенията до момента няма никакъв 
резултат. 
Националният съвет за радио и телевизия прие предложението на г-жа Божилова 
отново да се обърнат към г-н Славински и г-н Райчевски и да поискат мнението им - 
как виждат участието на НСРТ в Оперативното бюро по масмедии, в което има поне 
четири работни групи пряко свързани с дейността на Съвета. 
Националният съвет за радио и телевизия не прие предложението на г-н Иванов да 
излезе със становище по повод изявленията на Мирослава Нейнска, директор на 
дирекция “Новини и актуални предавания” и Зелма Алмалех, член на УС на БНТ 
във вестник “168 часа”. 
 
Край на заседанието 12.50 часа. 
Следващо заседание насрочено за 08.05.2000 год. от 11.00 ч.  
Приложени документи към протокол № 26 от 02.05.2000 год.  
1. Докладна записка вх. № 18-03-29 от Анета Милкова; 
2. Докладна записка вх. № 18-03-30 от Анета Милкова; 
3. Писмо с вх. № 13-00-05 от Георги Кузмов, президент на Фондация 

“Телевизионен свят”; 
4. Писмо с вх. № 01-04-01 от група народни представители. 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 

Ал. Иванов:  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов Отсъства 
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


